
Zápis z 2. zasedání 
Grémia děkanky Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice

konaného dne 19. listopadu 2018 v Pardubicích

Přítomni: 

doc. Ing. Romana Provazníková, Ph.D., děkanka
Ing. Jiří Doležal, CSc., předseda představenstva Krajské hospodářské komory Pardubického 
kraje
Ing. Martin Matuna, Country HR Manager United Parcel Service Czech Republic Praha
Mgr. Michal Zitko, tajemník Magistrátu města Pardubic
Ing. Marek Pickar, ředitel odboru, Česká obchodní inspekce Praha
prof. Ing. Jan Čapek, CSc., proděkan
doc. Ing. Ivana Kraftová, CSc., proděkanka
doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D., garantka studijního programu 

Omluveni:
Ing. Jaroslav Folprecht, ředitel Krajského úřadu Pardubického kraje
Bc. Miroslav Kořínek, konzultant senior, Odbor interní distribuce ČSOB Pojišťovna
Ing. Roman Línek, 1. náměstek hejtmana Pardubického kraje

Program:
1. Zahájení jednání
2. Informace o akreditačních procesech
3. Přehled studijních programů pro rok 2019/20
4. Spolupráce s aplikační sférou ve vzdělávání a tvůrčí činnosti
5. Student a absolvent jako generace „Z“
6. Závěr jednání

1. Zahájení 
Děkanka fakulty přivítala přítomné a představila nového člena grémia, Ing. Marka Pickara 
z ČOI.

2. Informace o akreditačních procesech
Děkanka fakulty podala stručnou informaci o akreditačních procesech, které probíhaly od 
poloviny roku 2017 do současnosti. Konstatovala, že v návaznosti na novelu zákona o 
vysokých školách požádala Univerzita Pardubice Národní akreditační úřad pro vysoké 
školství o udělení institucionální akreditace, a to jako čtvrtá v rámci českých vysokých škol.  
Tato práva univerzita získala pro všech šest požadovaných oblastí vzdělávání, z nichž dvě se 
dotýkají i FES – Ekonomické obory a Informatika.

3. Přehled studijních programů pro rok 2019/20
Dále děkanka fakulty komentovala změny ve studijních programech a představila přehled 
nově akreditovaných studijních programů bakalářských, navazujících magisterských a 
doktorských, zvláštní pozornost věnovala koncepčně novým studijním programům.



Informovala o počtech studentů, absolventů fakulty a zmínila některé problematické momenty 
z hlediska kritérií hodnocení kvantitativní stránky vzdělávací činnosti ze strany MŠMT 
(limity přijímaných studentů, tzv. prostupnost ve studiu apod.); dále o struktuře zahraničních 
studentů fakulty (EU, ostatní země Evropy, Asie, Afrika).

4. Spolupráce s aplikační sférou ve vzdělávání a tvůrčí činnosti
Děkanka fakulty vyzdvihla pozornost, kterou fakulta věnuje spolupráci s aplikační sférou 
a uvedla konkrétní příklady aktivit, které jsou jednak tradiční, jednak jsou nově rozvíjeny,
a otevřela poslední bod programu, v němž se protínají zkušenosti i představy zaměstnavatelů 
a akademických pracovišť.

5. Student a absolvent jako generace „Z“
Téma bodu programu bylo pojato jako širší diskuzní platforma, do níž se všichni přítomní 
velmi intenzivně zapojili.
Mezi nosnými tématy a nastíněnými problémy byly akcentovány:

 pokles náročnosti na střeních školách
 nedostatek žáků na technických SŠ
 potřeba jazykové připravenosti absolventů a hodnocení jejího naplnění absolventy
 zaměření mladé generace na „wellbeenig“ v kontrastu se zacílením zaměstnavatelů na 

výkonnost
 nízká míra odpovědnosti u nově nastupujících zaměstnanců 
 vnímání získání titulu jako kvalifikačního předpokladu pro určitou úroveň mzdy
 ukazatel prostupnosti - (ne)propadovosti studentů jako tlak na snižování náročnosti
 odborné praxe v novém pojetí, duální praxe pro žáky středních škol – využitelnost 

námětu pro studenty FES
 konkurenční tlaky ve vysokoškolském vzdělávání zejména v ekonomicky zaměřených 

studijních programech a jeho vnímání ze strany zaměstnavatelů
 vliv úrovně míry nezaměstnanosti na uplatnitelnost absolventů
 odměňování ve veřejné správě, benefity pro určité pracovní pozice
 jak zaujmout studenty
 práce s talenty – jak studenty, tak klíčovými zaměstnanci
 nabídka stáží u zaměstnavatelů pro akademické pracovníky 
 spolupráce na projektech aplikačního výzkumu
 negativní dopad absence soutěživosti – při přijímání na vysoké školy, během studia, 

při vstupu na pracovní trh
 míra systémové podpory univerzit ze strany státu – deklaratorní a faktická

4. Závěr
Děkanka poděkovala za bohatou diskuzi s tím, že k některým námětům bude vhodné se vrátit 
a rozpracovat je při realizaci nově koncipovaných studijních programů od příštího 
akademického roku.
Poděkovala přítomným za účast a vyjádřila své potěšení z nastoupené cesty spolupráce 
fakulty se zástupci aplikační sféry jako představiteli zaměstnavatelů absolventů fakulty.

      doc. Ing. Romana Provazníková, Ph.D.
       děkanka 

Zapsala:
doc. Ing. Ivana Kraftová, CSc., proděkanka
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